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Kennis nemen van: 
Raadsinformatiememo aanpak Covid-19 crisis in Overbetuwe nr. 9 
 
Inleiding 
 
Sinds 1 juni zijn de terrassen weer open, de horeca mag weer (met restricties) gasten ontvan-
gen, de middelbare scholen kunnen weer lesgeven in de schoolgebouwen, en ook voor musea 
en culturele instellingen zijn er verruimingen. Alles wel met inachtneming van de RIVM-
richtlijnen, waarbij de 1,5 meter afstand een heel belangrijke is.  
In onze gemeente zijn, mede dankzij de goede samenwerking tussen gemeente en de horeca-
ondernemers  en met de scholen de versoepelingen tot nu toe zonder noemenswaardige pro-
blemen verlopen. De drukte, en gelukkig ook de sfeer op straat nemen hierdoor toe. Onze inwo-
ners zijn blij weer meer bewegingsvrijheid te hebben, hetgeen ook blijkt uit het aantal bezoekers 
van de recreatiegebieden. Nu, ruim twee weken later, is het fijn om te constateren dat deze 
maatregelen vooralsnog niet hebben geleid tot een opleving van het coronavirus. Dit geeft moed 
en vertrouwen om door te gaan in de ingeslagen weg. Echter, we moeten alert blijven want co-
rona is nog niet uit de wereld. 
 
Openbare ruimte en noodverordening 
 
Het algemene beeld is positief, waarbij de kanttekening geldt dat we ook merken dat mensen 
het steeds moeilijker vinden om zich in de openbare ruimte aan de regels te houden. Doordat de 
dreiging van het coronavirus langzaam afneemt en de behoefte aan contact toeneemt, lijken 
mensen onachtzamer te worden ten opzichte van de 1,5 meter regel. Dit is begrijpelijk, maar bij 
constatering van overtreding van deze regels blijven onze toezichthouders de mensen hierop 
aanspreken. 



 

 

In bijgevoegde regionale informatiebrief is aangegeven dat de noodverordening wederom is 
aangepast, met name vanwege de opening van de toiletvoorzieningen op campings. U treft ook 
de noodverordening hierbij aan. 
 
Sociaal-maatschappelijke gevolgen 
 
Start volledige Basisscholen en Kinderopvang 
Alle leerlingen gaan vanaf 8 juni 2020 weer volledig naar school. De start is goed verlopen. Do-
centen, begeleiders en leerlingen zijn er blij mee. 
 
Participatiewet en TOZO 
In de eerste twee weken van juni hebben 25 inwoners zich gemeld voor een bijstandsuitkering. 
In een normale maand zijn er in totaal tussen de 15 en 25 aanvragen voor de uitkering bij onze 
gemeente. We zien een stijgende lijn in het aantal aanvragen. 
  
Tot op heden hebben we 730 aanvragen gekregen voor een TOZO-uitkering. Vrijwel elke aan-
vrager van een TOZO-uitkering heeft een voorschot ontvangen. Een deel van de aanvragers 
moet nog een definitieve beschikking ontvangen (311). De uitvoerende instantie (gemeente 
Arnhem) heeft vertraging bij het definitief beschikken van de aanvragen. Dit komt mede doordat 
aanvragers nog informatie moeten aanleveren voor het complementeren van de aanvraag.  
 
De TOZO-uitkering kent van 1 maart tot 30 juni (TOZO 1) een zeer licht beoordelingskader. Voor 
de TOZO-uitkering vanaf 1 juli (TOZO 2) worden ook de inkomsten van de partner meegenomen 
bij het beoordelen van de aanvraag. Tot op heden hebben 46 mensen de TOZO- 2-uitkering 
aangevraagd.  
 
Sport 
Veel sport- en beweegaanbieders hebben hun activiteiten aangepast aan de RIVM-richtlijnen en 
hebben deze naar buiten verplaatst. Naar verwachting mogen sportkantines vanaf 1 juli weer 
open en mogen fitnesscentra, sportscholen en ook de binnensportaccommodaties hun deuren 
weer openen. Op korte termijn wordt duidelijk onder welke voorwaarden. Bij de huurders van de 
binnensportaccommodaties wordt nagegaan welke behoefte er is. Waar mogelijk wordt langer 
doorgegaan of blijven binnensportaccommodaties de hele zomer beschikbaar. De algemene 
indruk is dat de meeste verenigingen het hoofd nog boven water kunnen houden, omdat leden 
slechts zeer beperkt hun contributie terugvragen.  
 
Al eerder werd bekend gemaakt dat het kabinet 110 miljoen euro extra beschikbaar stelt om 
sportverenigingen te ondersteunen in de coronacrisis (Noodfonds Sport). De verwachting is dat 
voor de zomer duidelijk is op welke wijze de uitkering aan gemeenten plaatsvindt ter compensa-
tie van de gederfde huuropbrengsten. Het college van B&W zal later een besluit nemen over 
een eventuele definitieve kwijtschelding van de huurpenningen aan de sportverenigingen. Daar-
naast kunnen sportverenigingen met een eigen accommodatie die geconfronteerd worden met 
een omzetverlies van minimaal 20% aanspraak maken op een bijdrage van € 2.500,-. Het gaat 
hier om verenigingen die, anders dan bijvoorbeeld buurthuizen, niet in aanmerking komen voor 
de TOGS (tegemoetkoming ondernemers getroffen sectoren).  
 
Bevoorschotten zorgaanbieders 
Het Rijk heeft, in afstemming met de VNG, een zeer dringend beroep op gemeenten gedaan om 
hun aanbieders van jeugd (JW) en Wet maatschappelijke ondersteuning (Wmo) financiële ze-
kerheid en ruimte te bieden van 1 maart tot 1 juli 2020. De gemeente Overbetuwe volgt hierin de 
landelijke lijn om door te betalen bij niet-levering. Met deze afspraak wil de gemeente voorko-



 

 

men dat zorgaanbieders in liquiditeits- of andere financiële problemen komen. Dit geldt voor 
zowel onze lokale als onze regionale contractpartners. Op dit moment maken 10 aanbieders 
gebruik  van de regeling en is er in totaliteit € 58.734 voldaan. 
 
De VNG heeft met het Rijk afspraken gemaakt over de vergoeding van meerkosten. Meerkosten 
zijn directe kosten die noodzakelijk zijn om de gewenste zorg volgens de RIVM-richtlijnen te 
continueren en die onder reguliere omstandigheden niet gemaakt hoeven te worden. Het Rijk 
zal gemeenten compenseren voor de gedeclareerde meerkosten. Tot op heden zijn nog geen 
meerkosten gedeclareerd door aanbieders in Overbetuwe.  
 
Financiële gevolgen corona 
 
De aanpak om direct na de start van de lock-down voor de korte termijn in financieel opzicht 
verzachtende maatregelen te treffen voor onze inwoners en ondernemers heeft in een behoefte 
voorzien. Op dit moment komen er nauwelijks nog verzoeken binnen en richten we ons op de 
lange-termijn-effecten. We zullen daar in onze volgende brief voorafgaand aan de raadsverga-
dering van 30 juni nader op in gaan. 
 
Gemeentelijke dienstverlening 
 
De versoepeling van de maatregelen heeft ook effect op de gemeentelijke organisatie. De coro-
na-gerelateerde vragen nemen af, terwijl we de reguliere dienstverlening weer zien toenemen. 
Zo leidt de aankondiging van het kabinet dat reizen naar een aantal Europese landen weer mo-
gelijk wordt, direct tot een toename van de aanvraag van reisdocumenten. Dat is mooi, maar 
stelt ons tegelijk weer voor een uitdaging omdat voor onze organisatie nog steeds het formele 
devies geldt “thuiswerken, tenzij” en op het werk gelden onverkort de RIVM-richtlijnen. Ook hier-
in zullen onze medewerkers zich maximaal inspannen om, gegeven de omstandigheden, de 
dienstverlening zo optimaal mogelijk uit te voeren. 
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